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З А П И С Н И К 
  сa 18.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине 
 
 Осамнаеста сједница Представничког дома одржана је 12-13. и 17. децембра 2007. године. 
 Првог дана рада сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 38 посланика. Оправдано су 
одсуствовали: Халид Гењац, Адем Хускић, Златко Лагумџија и Денис Бећировић. 
 Из Савјета министара сједници су присуствовали министар Средоје Новић и замјеници министара Срђан 
Арнаут и Сенад Шепић.  
 Из међународних организација присуствовали су представници ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, НДИ-ја, те 
невладине организације Центри цивилних иницијатива.  
 Такође су присуствовали представници Институције омбудсмена за људска права БиХ, Канцеларије за 
ревизију институција БиХ, Канцеларије за жалбе и Јавног РТВ сервиса – због разматрања извјештаја ових 
институција. 
 
 На почетку сједнице предсједавајући Дома Милорад Живковић предложио је да Дом разријеши два 
претходна питања. 
 Прво - у Извјештају Заједничке комисије о усаглашавању идентичног текста Закона о радијационој и 
нуклеарној безбједности, који је Дом усвојио на 16. сједници, уочена је грешка – био је вишак један амандман који 
није био предмет усаглашавања. Обавијестио је Дом да је Заједничка комисија отклонила ту грешку и доставила 
коректан Извјештај, који су посланици добили ради информисања. 
 Друго претходно питање је одлучивање да ли ће се Предлог резолуције о борби против насиља над 
женама у породици (предлагач: посланик Винко Зорић) претходно разматрати у надлежној комисији. 
 Дом је  једногласно (34 гласа – 22 из Федерације БиХ и 12 из Републике Српске) одлучио да се Предлог 
наведене резолуције претходно разматра у комисијској фази. 
 
 Даље је предсједавајући рекао да је на Проширеном колегијуму усаглашена допуна предлога дневног 
реда уврштавањем двије тачке: 

- Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о измјенама и 
допунама Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе двеизне штедње и 

- Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника БиХ у 
операцијама подршке миру за период од  01. 03. 2007. до 31. 08. 2007. године. 

Предсједавајући је нагласио да су посланици на клупе добили допуњени предлог дневног реда.  
Није било расправе па је предсједавајући констатовао да  18. сједница Дома има сљедећи 

 
Д Н Е В Н И  Р Е Д: 

1. Записник са 16. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања и одговори; 
3. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу закона о 

оснивању Завода за извршење кривичних санкција, притвора и других мјера (закон у првом 
читању); 

4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу закључка 
Сефера Халиловића, предложеног у расправи  на наставку 16. сједнице поводом захтјева СДП-а за 
реконструкцију Савјета министара БиХ;  

5. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама 
Закона о измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне штедње; 

6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама Босне и Херцеговине (друго 
читање); 

7. Предлог закона о интерној ревизији у институцијама Босне и Херцеговине (друго читање); 
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8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим органима управе 

Босне и Херцеговине – закон број: 01-02-9-47-1/07 од 12.09.2007. године (друго читање); 
9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и заштиту, са 

Извјештајем Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ; 
10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима Босне и 

Херцеговине (друго читање); 
11. Предлог закона о измјени Закона о Савјету министара Босне и Херцеговине – предлагач: посланик 

Драго Калабић (друго читање); 
12. Предлог закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина (друго читање); 
13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици – предлагач: Комисија за 

спољну трговину и царине (друго читање); 
14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини предлагач: 

Комисија за спољну трговину и царине (друго читање); 
15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ (прво читање); 
16. Предлог закона о забрани негирања, минимизирања, оправдавања или одобравања холокауста, 

злочина геноцида и злочина против човјечности – предлагач: посланик Екрем Ајановић, са  
Мишљењем Заједничке комисије за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, 
азил и етику; 

17. Предлог закона о полицијској структури  у Босни и Херцеговини (предлагачи: посланици Драго 
Калабић и Бранко Докић), са Мишљењем Заједничке комисије за одбрану и безбједност; 

18. Предлог Кодекса понашања за посланике и делегате – предлагач: Заједничка комисија за људска 
права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику (прво читање); 

19. Предлог одлуке о именовању чланова Савјета националних мањина Босне и Херцеговине – 
предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, 
азил и етику; 

20. Предлог закључка о именовању чланова у Ад хок комисију за именовање три омбудсмена у 
Институцију омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине; 

21. Именовање члана Управног одбора Јавног РТВ сервиса БиХ из бошњачког народа; 
22. Годишњи извјештај за 2006. годину Институције омбудсмена за људска права Босне и 

Херцеговине; 
23. Извјештај о раду и пословању Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и   Херцеговине, 
      са Извјештајем о раду Управног одбора; 
24. Извјештај Канцеларије за ревизију институција Босне и Херцеговине о обављеној ревизији 
      БХРТ за 2005. и 2006. годину; 
25. Извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ  о обављеној ревизији у 2006. години 
      сљедећих институција: 

a) Институције омбудсмена за људска права БиХ, 
б)   Комисије за имовинске захтјеве расељених лица и избјеглица, 
ц)   Комисије за концесије БиХ, 
д)   Комисије за очување националних споменика БиХ, 
е)   Службе за послове са странцима,  
ф)  Централне изборне комисије БиХ,  
г)   Управе за индиректно опорезивање, 
х)  Управе БиХ за заштиту здравља биља, 
и)  Канцеларије за разматрање жалби, 
ј)   Канцеларије за ветеринарство БиХ, 
к)  Канцеларије за законодавство БиХ, 
л)  Државне граничне службе БиХ-ДГС,  
м) Извјештаја о извршењу Буџета институција БиХ и међународних обавеза БиХ за 2006. годину; 

26. Збирни извјештај о ревизији финансијског пословања институција БиХ за 2006. годину, са 
      предлогом закључака и препорука; 
27. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника БиХ у 
       операцијама подршке миру за период од  01. 03. 2007. до 31. 08. 2007. године; 
28. Информација о неовлашћеној производњи и стављању у промет опојних дрога у  
      Босни и Херцеговини у периоду 2005. и 2006. године, са тенденцијама за првих шест  

            мјесеци 2007. године; 
29. Информација Савјета министара БиХ о реализацији закључака са 59. и 73. сједнице Дома 

претходног сазива поводом разматрања предлога закључака Комисије за људска права, 
имиграцију, избјеглице и азил о резултатима  рјешавања представке Удружења децертификованих 
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полицајаца Федерације БиХ и Удружења децертификованих полицајаца Републике Српске 
(предлагач: посланик Златко Лагумџија); 

30. Предлог закључака Заједничког колегијума оба дома поводом расправе на 7. заједничкој сједници 
оба дома;  

31. Предлог закључака у вези са Информацијом о рационализацији ДКП мреже у БиХ (подносилац: 
Комисија за спољне послове Представничког дома);  

32.  Предлог закључка о формирању Привремене заједничке комисије за утврђивање девизне штедње 
грађана БиХ, положене на рачуне домицилних банака и филијала у Босни и Херцеговини; 

33. Предлог закључка у вези са распоређивањем оствареног акумулираног вишка прихода, исказаног у 
Извјештају о извршењу Буџета институција БиХ (предлагач: Комисија за финансије и буџет); 

34. Мишљење Комисије за финансије и буџет о материјалима Канцеларије за  разматрање жалби, са 
предлогом  закључака; 

35. Иницијатива посланика Дениса Бећировића од 6. септембра 2007. године у вези са стадионом под 
Бијелим бријегом; 

36. Давање сагласности за ратификацију: 
а) Споразума о економској, трговинској и техничкој сарадњи између Босне и 
     Херцеговине и Владе Државе Катар, 
б) Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Румуније о  
     сарадњи у борби против тероризма и организованог криминала, 
ц)  Споразума о сарадњи у области образовања, културе и спорта између Савјета 
      министра БиХ и Владе Републике Италије,   
д)  Европске конвенције о држављанству и 
е)  Споразума између Владе Босне и Херцеговине и Владе Савезне Републике 

                       Њемачке о финансијској сарадњи у 1995. години. 
 
Ад. – 1. Записник са 16. сједнице Представничког дома 
 
 Бериз Белкић изнио је примједбу на Записник што у 5. тачки нису наведени резултати гласања о 
Закону о усвајању Закона о измјенама  и допунама Закона о путним исправама. 
 У оквиру расправе о Записнику, Хусеин Нанић изнио је и примједбу на Записник са 15. сједнице, 
рекавши да је наведено да је он одсуствовао, што није тачно. Рекао је да није Записник прочитао када је 
био на дневном реду ради усвајања и протестовао због те нетачности, што је објављено и на веб-сајту.  
 Предсједавајући Живковић рекао је да је оправдана примједба Бериза Белкића на Записник са 16. 
сједнице и да ће то бити исправљено. 
 У вези са примједбом Хусеина Нанића, предсједавајући је рекао да је та грешка већ исправљена, 
али да сваки посланик треба да прочита записник и благовремено да примједбу уколико има потребе.  
 Затим је предсједавајући дао на гласање Записник са 16. сједнице.  
 Записник је усвојен једногласно – са 34 гласа – 22 из Федерације БиХ и 12 из Републике Српске. 
 
Ад. – 2. Посланичка питања и одговори 
 
 Предсједавајући је подсјетио да су до ове сједнице одговоре на питања добили: 

- Нико Лозанчић  - од Савјета министара на питање постављено на 9. сједници, 
- Шефик Џаферовић, Рифат Долић, Момчило Новаковић, Мартин Рагуж и Адем Хускић – од 

Савјета министара на  питања постављена на 10. сједници, 
- Садик Бахтић, Драго Калабић, Адем Хускић и Сефер Халиловић – од Савјета министара на 

питања постављена на 12. сједници, 
- Рифат Долић – од Централне банке и од Тужилаштва БиХ - на питања постављена на 14. 

сједници,  
- Сефер Халиловић од Министарства безбједности; Нико Лозанчић, Садик Бахтић, Рифат Долић 

– од Савјета министара на питања постављена на 14. сједници, 
- Славко Јовичић, Лазар Продановић и Рифат Долић -  од Савјета министара и од Колегијума 

Дома на питања постављена на 14. сједници, 
- Златко Лагумџија – од Централне изборне комисије на питања постављена на 14. сједници, 
- Драго Калабић – од Тужилаштва БиХ на питање постављено на 14. сједници, 
- Рифат Долић – од Јавног предузећа Електропривреда БиХ – на питање постављено на 14. 

сједници, 
- Сефер Халиловић – од Управе за индиректно опорезивање – на питање постављено на 14. 

сједници, 
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- Јозо Крижановић – од Колегијума Дома на питања постављена на 15. сједници, 
- Ремзија Кадрић – од Савјета министара на питање постављено на 15. сједници, 
- Денис Бећировић од  колегијума оба дома на питања постављена на 15. сједници,  
- Рифат Долић – од Агенције за приватизацију на питање  постављено на 15. сједници и 
- Азра Алајбеговић – од  Савјета министара на питање постављено на 15. сједници, 
- Сњежана Рајилић – од Управе за индиректно опорезивање – на питање постављено на 

15.сједници. 
 

Одговоре на питања коментарисали су: Нико Лозанчић, Славко Јовичић, Рифат Долић, Сефер 
Халиловић, Лазар Продановић, Бранко Докић, Садик Бахтић, Мартин Рагуж, Јозо Крижановић, Шефик 
Џаферовић и Момчило Новаковић. 
 Коментаришући одговоре, питања су поново поставили: 
 
Момчило Новаковић: 

 Од Савјета министара затражио допуну одговора на питање постављено на  10. сједници, уз 
сљедеће питање: Да ли институције Федерације које су смјештене у Сарајеву у објектима чији је власник 
била СРБиХ (наведене у одговору) плаћају закуп Буџету институција БиХ? Тражим да се утврди судбина 
(корисник) за објекте који су наведени у одговору.“ 
 
Нико Лозанчић: 
 „У складу са чланом 154. ст. (1) и (4) Пословника Представничког дома, од Савјета министара БиХ 
и Регулаторне агенције за комуникације, незадовољан раније понуђеним одговором, тражим одговор на 
постављено посланичко питање: Која је оправданост Одлуке Регулаторне агенције за комуникације (РАК) 
о увођењу наплате националног роминга између три оператера мобилне телефоније у БиХ: Еронета, БХ 
Телекома и М:тела, која је ступила на снагу 01.08.2007.године?“ 
 
Славко Јовичић: 

„Нисам задовољан са одговором од свих институција БиХ. Зато понављам иста питања. 
Хоћу да добијем одговор – име и презиме, његову националну припадност, а не да ми пише 
грађанин јер сви се подразумијева да смо грађани, него је ли Бошњак, Србин, Хрват или остали. 
Хоћу такав извјештај.“ 
 
Рифат Долић:  

„Други одговор добио сам од генералног секретара Савјета министара које је сабрало 
преписке од Министарства цивилних послова, Министарства спољних послова и Министарства 
правде и доставило укупно 10 дописа. Нажалост, морам рећи да сам добио само дио преписке јер 
ја посједујем дописе на овим релацијама које нисам добио у одговору. За мене је питање зашто 
нисам добио сву преписку или су неки дописи ишли приватно са потписом институције. Дакле, 
молим да ми се одговор на питање комплетира онако како сам тражио у посланичком питању 
постављеном на 14. сједници.“ 
 
 Постављена су нова питања како слиједи:  
 
Саво Ерић: 

„На моје питање које сам поставио Предсједништву БиХ, а односи се на Уговор између Српске 
православне цркве и БиХ, нисам добио одговор и молим вас да провјерите шта је било с тим. Имајући у 
виду да је, кад смо усвајали Уговор са Светом Столицом, требало да та два уговора иду паралелно, 
договорили смо се да усвојимо и овај и да ће то брзо бити готово. Према информацијама које ја имам, сви 
папири су стигли у Предсједништво и тражим да  се види шта је с тим.“ 
   
Велимир Јукић: 
 „Моје питање упућено је Савјету министара БиХ. Шта ће учинити, односно шта чини Савјет 
министара БиХ да се осигура, а што је законска обавеза, покривеност квалитетним сигналом јавних РТВ 
сервиса на цијелој територији БиХ? 

Постављам и потпитање или питање у оквиру овог питања – С којим правом, те да ли је то логично 
и да ли је могуће да се неко тужи и хоће присилно да наплати РТВ таксу, а услугу уопште није могуће 
испоручити, односно није испоручена услуга и није је могуће конзумирати на том подручју? Како се ради 
о великом броју захтјева за присилну наплату, мислим да је ово проблем и да Савјет министара, наравно 
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преко одређених институција и на начин како је то могуће, треба да се позабави овим питањем. Желим 
одговор што је могуће прије.“  
 
Азра Алајбеговић: 

„Ја имам једно питање за Тужилаштво БиХ које гласи: Колико је подигнуто оптужница по основу 
оптужнице за мито и корупцију у БиХ, а колико је предмета примљено и одбачено као неосновано? 
Молим извјештај за 2006. и 2007. годину са цјелокупним релевантним параметрима с обзиром на 
чињеницу да је прије два дана био Дан борбе против мита и корупције и да смо од невладиног сектора 
добили врло алармантне податке о високој стопи мита и корупције у БиХ, нарочито у вези са 
процесуирањем.  

У исто вријеме покрећем иницијативу према Влади БиХ да у буџету БиХ за 2008. годину планира 
средства за науку, нарочито за помоћ при изради пројеката за апликације на пројекте финансиране од ЕУ. 
Пошто ти пројекти и њихова припрема за апликацију захтијевају финансијска средства у износу од 
најмање 10 хиљада евра, један огроман финансијски потенцијал практично није могућ и није доступан 
научној јавности у БиХ због недостатка средстава за припрему и аплицирање.“  
 
Хусеин Нанић: 
 „Ја бих хтио искористити прилику и поставити два питања министру иностраних послова.  

Прво питање: У чијој је надлежности утврђивање техничких процедура за подношење захтјева за 
визе и шта ће Министарство учинити да се технички поправи начин подношења захтјева како би се 
смањили редови и дуга чекања испред амбасада?“ 
           Сљедеће питање је такође за Министарство иностраних послова и Предсједништво БиХ. Шта су или 
шта ће учинити конкретно да би се успјешно окончала кампања и БиХ постала нестална чланица Савјета 
безбједности, с обзиром да као протукандидата имамо Пољску, која је већ пуноправни члан НАТО-а и ЕУ, 
а има и многе предности у односу на БиХ?“  
 
Садик Бахтић: 
 „За Савјет министара, Министарство безбједности – Који носиоци извршне и законодавне власти и 
функционери по закону имају право на личну пратњу и обезбјеђење? Колико је запослених ангажовано на 
тим пословима и колико то кошта грађане БиХ, буџет''? 
 
Шемсудин Мехмедовић:  
 „Ја имам једно веома кратко питање, а упућујем га Комисији за ревизију држављанства БиХ. Да ли 
је Комисија за ревизију држављанстава БиХ икада обавила ревизију добијених држављанстава БиХ у 
Дистрикту Брчко, те ко је именом и презименом и када обавио ревизију? Јер, према неким изворима, 
располаже се подацима да се у ДБ води 7.000 грађана који су фиктивно добили држављанство БиХ, те да 
су се неопходни документи могли набавити на улици – а ако није обављена ревизија, када ће?“ 
 
Ремзија Кадрић:  

„Ја сам на 9. сједници Представничког дома, која је одржана 23. маја ове године, поставио сљедеће 
питање: Да ли је на снази Закон о празницима, а који је објављен у „Службеном листу СРБиХ“, број 2/92? 
Питања сам упутио Савјету министара и ни до данас нисам добио одговор. Дакле, понављам ово питање и 
очекујем писмени одговор у роковима који су утврђени Пословником Представничког дома“. 
 
Рифат Долић:   
 „Питање постављам министру спољне трговине у Савјету министара БиХ господину Пухалцу и 
директору Управе за индиректно опорезивање господину Кемалу Чаушевићу. 

Чиме је мотивисана измјена процедуре за царињење робе на граничном прелазу Хукића брдо код 
Велике Кладуше крајем јула мјесеца ове године, која има за посљедицу вишеструко продужење времена 
трајања царињења, енормно повећање трошкова царињења, малтретирање увозника и превозника на 
граници и масовну преоријентацију увозника на друге и по више од 100 километара удаљеније прелазе и 
царинарнице. Зашто преко граничног прелаза Хукића брдо није дозвољен улаз и царињење па чак ни излаз 
празним цистернама за гориво и зашто до данас гранични прелаз Хукића брдо није добио статус прелаза 
прве категорије који му је додијељен Пројектом CAFAO?“ 
 
Сефер Халиловић: 
 „Прво моје питање упућено је Колегијуму Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ – 
Када ће бити и зашто до сада није реализована одлука овог дома, као највишег органа законодавне власти 
у БиХ, да се врши директан ТВ пренос сједница овог представничког дома?“  
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             Друга два кратка питања упућена су министру спољне трговине и економских односа, а односе се 
на она питања која сам поставио господину Чаушевићу а на која он неће да одговори, односно ја га питам 
једно, он прича друго – Да ли су и када добили акт Управе за индиректно опорезивање од 30.12.2005. 
године и шта су предузели по тим актима? Такође молим надлежну службу ПСБиХ да моја посланичка 
питања достави директору СИПА-е и главном државном тужиоцу ради утврђивања кривичне 
одговорности. 

Друго  кратко питање је за Управни одбор Управе за индиректно опорезивање, односно за 
предсједавајућег господина Питера Никола, као и за предсједавајућег Савјета министара господина 
Николу Шпирића.  

Како је чланом 9. Закона предвиђено да директора именује Савјет министара а да Управни одбор 
служи као изборно тијело, молим вас да ми одговорите - Шта сте до сада предвидјели за избор директора 
Управе за индиректно опорезивање? 

Министру правде и министру цивилних послова упутио  је сљедећа питања: 
1. Шта је до сада учињено у погледу рјешавања статуса Завода за здравствену заштиту када се зна 

да је на 70. сједници, одржаној 19.11.2004. године, Савјет министара усвојио информацију Министарства 
цивилних послова БиХ о аспектима примјене члана 29. Закона, те за реализацију задужио Министарство 
правде БиХ и Министарство цивилних послова? 

2. Шта је до сада учињено у погледу рјешавања статуса Завода за геодетске послове када се зна да 
је на 70. сједници, одржаној 19.11.2004. године, Савјет министара усвојио информацију Министарства 
цивилних послова БиХ о аспектима примјене члана 29. Закона, те за реализацију задужио Министарство 
правде БиХ и Министарство цивилних послова БиХ?'' 
 
Нико Лозанчић: 
 Јавност је прије неколико дана обавијештена о још једној пљачки, овај пут на Међународном 
аеродрому у Сарајеву. Питам Министарство безбједности –  Шта је учинило, шта чини и шта кани 
учинити како би се и наше агенције за спровођење закона оспособиле да се високопрофесионално 
организовано супротставе добро организованим криминалцима? Том приликом обавијештени смо да је 
однесено неколико врећа са новцем, око 2,5 милиона неке валуте. Питам, како су се вреће са новцем 
нашле на међународном аеродрому и да ли то значи да се свакодневно вреће са новцем износе из БиХ. На 
основу којег прописа је то дозвољено и ако јесте, ко је одговоран да заштити такве пошиљке?“ 
 
Бранко Докић:  
 „Ја имам два питања. Једно питање је вама у Колегијуму Представничког дома а друго је 
иницијатива. Питање је -  да ли сте разматрали могућност увођења интернет телевизије у ову зграду, која 
би омогућила знатно ефикасније праћење скупштинских засједања и ако нисте, ево и предлог и 
иницијатива  да се то што прије размотри и да се што прије уведе, да будемо као и други парламенти и да 
она обавезно буде на најпрометнијим мјестима у овој згради, као што је хол, кафана и ресторан. 
 И друго питање - да ли сте разматрали и када ћете учинити овај овдје екран, у који гледамо по 
цијели дан, знатно садржајнијим, да имамо пуно више информација на њему него што сада имамо, а ту 
могу да буду информације, ево, око ових ствари о којима смо и данас мало полемисали.  
 Сљедеће питање упућено је Предсједништву БиХ, од којег тражим да ми достави информацију - да 
ли су анализирали изјаве предсједника Републике Хрватске Стјепана Месића изречене на Међународној 
конференцији Балканска раскршћа, која је одржана, чини ми се, 04. овог мјесеца у Бриселу, на којој се он 
својим веома непримјереним изјавама директно мијешао у унутрашње ствари БиХ? 
 Такође, постављам питање - да ли је Предсједништво покретало многа неријешена питања грађана 
БиХ који су избјегли или протјерани из Хрватске,  а то су питања њихове имовине, питања регулисања 
радног стажа, питања регулисања пензионог стажа и многа, многа друга питања? Овдје посебно 
подлвачим и постављам питање Предсједништву - шта ће учинити када је ријеч о многим грађанима који 
су рођени у Хрватској а, ето, српске су националности, који због тадашњих закона, зато што су им 
родитељи рођени у БиХ, не могу ни дан-данас добити држављанство Хрватске. Још једном напомињем -  
рођени су у Хрватској, провели добар дио свог радног вијека у Хрватској и због, ево, те дискриминације 
нису у стању, зато што немају држављанство Хрватске, да регулишу многа друга питања. Да не помињем 
питање регулисања имовине.“  
 
На прва два питања постављена Колегијуму предсједавајући је на сједници дао усмени одговор.  
 
Салко Соколовић: 
 „Питање упућено Министарству финансија, у првом дијелу, и у другом дијелу Савјету министара. 
5,9 милиона долара наплаћених предратних потраживања предузећа из области намјенске индустрије са 
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подручја Федерације БиХ већ је дужи временски период блокирано на рачуну Централне банке БиХ. 
Блокада је услиједила орочавањем тих средстава од министра финансија старог сазива Савјета министара. 
С обзиром да се тим средствима планира увезивање стажа радницима свих предузећа намјенске 
индустрије, питам министра финансија када ће ова средства бити деблокирана? 
 У вези са наведеним, питање Савјету министара: - Да ли је и ако није, када ће Савјет министара 
покренути процес наплате тих преосталих 300 милиона долара потраживања наших предузећа намјенске 
индустрије по основу предратних послова?“ 
  
Ад. – 3.  Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о Предлогу 
               закона о оснивању Завода за извршење кривичних санкција, притвора и других 
               мјера (закон у првом читању) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да је у Колегијуму постигнута сагласност, па је спровео гласање о 
Предлогу закона у првом читању. 
 Са 25 гласова ''за'' (Федерација 19, РС шест) и пет гласова ''уздржан'', усвојен је у првом читању 
Предлог закона о оснивању Завода за извршење кривичних санкција, притвора и других мјера. 
 
Ад. – 4. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу 
              закључка Сефера Халиловића, предложеног у расправи на наставку 16. сједнице 
              поводом захтјева СДП-а за реконструкцију Савјета министара 
              
            О предлогу закључка из ове тачке није постигнута сагласност у Колегијуму као комисији, рекао је 
предсједавајући, и предлог закључка дао на гласање у другом кругу.  
 ''За'' предлог закључка гласало је 19, ''против'' четири, ''уздржано'' осам посланика, при чему су из 
Републике Српске ''против'' гласала четири посланика, што је мање од 2/3 из ентитета. 
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен закључак који гласи: 
 Обавезују се сви званичници БиХ да приликом званичних путовања користе пасош државе 
Босне и Херцеговине. 
 
Ад. – 5. Захтјев посланика Јерка Иванковића Лијановића за разматрање Предлога закона о 
                измјенама и  допунама Закона о  измирењу обавеза по основу рачуна старе девизне 
               штедње 
 
 Није било расправе о захтјеву за хитни поступак, па је предсједавајући одмах спровео гласање. 
 ''За'' је гласало пет, ''против'' 20, ''уздржано'' шест посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да захтјев за хитни поступак није усвојен. Затим је на гласање дао предлог 
да се предложени закон разматра по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника. 
 ''За'' је гласало шест, ''против'' 21, ''уздржано'' пет посланика.  
 Предсједавајући је констатовао да није усвојена ни процедура по скраћеном поступку и да ће се Предлог 
закона разматрати у редовној процедури.  
 
Ад.  - 6. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним набавкама Босне и 
             Херцеговине (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је, уз остало, рекао да је надлежна комисија подржала 
Предлог закона и усвојила 14 амандмана, а да је у пленарној фази Момчило Новаковић поднио седам 
амандмана. 
 Момчило Новаковић је образложио амандмане. 
 Садик Бахтић говорио је у име Комисије. 
 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Бајазит Јашаревић, Момчило Новаковић, Драго Калабић 
и Саво Ерић. 
 Послије расправе предсједавајући је спровео гласање о амандманима Момчила Новаковића. 
Ниједан амандман није добио већину. Резултати гласања о амандманима су сљедећи: 

- Амандман 1, ''за'' 16, ''против'' 17, ''уздржана'' два; 
- Амандман 2, ''за'' 16, ''против'' 17, ''уздржана'' три; 
- Амандман 3, ''за'' 16, ''против'' 18, ''уздржана'' четири; 
- Амандман 4, ''за'' 15, ''против'' 18, ''уздржано'' пет; 
- Амандман 5, ''за'' 15, ''против'' 19, ''уздржана'' четири; 
- Амандман 6, ''за'' 15, ''против'' 18, ''уздржана'' четири и 
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- Амандман 7, ''за'' 16, ''против'' 18, ''уздржана'' четири. 

 
Након гласања о амандманима, предсједавајући је на гласање дао Предлог закона 
 ''За'' је гласало 19 (из Федерације 17, из Републике Српске два),   ''против'' шест, ''уздржано'' 13 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Предлог закона о измјенама и допунама Закона о јавним 
набавакама у другом читању није добио ентитетску већину, па ће се спровести усаглашавање у 
Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 7. Предлог закона о интерној ревизији у институцијама Босне и Херцеговине 
             (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да на Предлог закона није било амандмана ни 
у комисијској фази и да је прихваћен у предложеном тексту.  
 Није било расправе. 
 Са 34 гласа ''за'' (Федерација 22, РС 12) и три гласа ''уздржан'', усвојен је Закон о интерној ревизији 
у институцијама Босне и Херцеговине у предложеном тексту. 
 
Ад. – 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о министарствима и другим 
              органима управе Босне и Херцеговине – закон број: 01-02-9-47-1/07 од 12.9.2007.  
              године (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је надлежна комисија у предложеном тексту 
прихватила Предлог закона. 
 Шефик Џаферовић је у расправи скренуо пажњу да може доћи до једне нелогичности с обзиром да је 
надлежна комисија прихватила предлог закона из ове тачке, а за предлог закона из наредне тачке  негативан је 
извјештај надлежне комсиије. Рекао је да сматра да Дом треба да усвоји закон из ове тачке,  те предложио да Дом не 
прихвати негативан извјештај надлежне комисије за Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној 
агенцији за истраге и заштиту, јер се ради о важном закону који третира проблем који се тиче побољшања 
у раду те службе.  
 У расправи у оквиру ове тачке дневног реда учествовали су: Азра Хаџиахметовић, Шефик 
Џаферовић, Милорад Живковић, Драго Калабић, Бериз Белкић, Нико Лозанчић, Момчило Новаковић, 
Славко Јовичић, Јозо Крижановић, Славко Матић и Мирко Околић. 
 Послије расправе предсједавајући Живковић констатовао је да су Азра Хаџиахметовић и Шефик 
Џаферовић – дакле, два клуба посланика, предложили да се одгоди изјашњавање о предлогу закона из ове 
тачке, па је овај предлог дао на гласање.  
 ''За'' предлог је гласало 19 (Федерација 17, РС два), ''против'' девет, ''уздржано'' осам посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да предлог није добио ентитеску већину, те да слиједи 
усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад – 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о Државној агенцији за истраге и 
             заштиту, са Извјештајем Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да надлежна комисија није прихватила 
предлог овог закона, те да Дом треба да расправља и одлучује о негативном Извјештају Комисије.  
 Драго Калабић предложио је да се одгоди изјашњавање о Извјештају, с обзиром да је у вези са 
претходном тачком и да је вођена јединствена расправа.  
 Није било више расправе па је предсједавајући дао на гласање предлог Клуба СНСД-а који је 
изнио посланик Калабић. 
 Са 27 гласова ''за'' (Федерација 17, РС 10), осам ''против'' и једним гласом ''уздржан'' усвојен је 
предлог да се одгоди изјашњавање о Извјештају Комисије.  
 
Ад. – 10. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о полицијским службеницима  
                Босне и Херцеговине (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да се из Извјештаја надлежне комисије види да 
није било амандмана ни у комисијској фази и да је комисија у цјелини прихватила предложени текст.  
 Није било расправе.  
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 Са 29 гласова ''за'' (Федерација 19, РС 10) и шест гласова ''уздржан'', усвојен је Закон о измјенама 
и допунама Закона о полицијским службеницима БиХ. 
 
Ад. – 11. Предлог закона о измјени Закона о Савјету министара Босне и Херцеговине 

– предлагач: посланик Драго Калабић (друго читање) 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да у комисијској фази није било амандмана ни на 
овај предлог закона, те да је надлежна комисија прихватила предложени текст. 

Није било расправе. 
Са 20 гласова ''за'' (Федерација 10, РС 10) и три гласа ''уздржан'', усвојен је Закон о измјени Закона 

о Савјету министара БиХ. 
 
 
 
 
Ад. – 12. Предлог закона о вину, ракији и другим производима од грожђа и вина 
                (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући Живковић рекао је да је надлежна комисија усвојила осам 
амандмана, те да је у пленарној фази Славко Јовичић поднио 19 амандмана на Предлог закона. 
 Славко Јовичић је образложио своје амандмане.  
 У расправи су учествовали: Нико Лозанчић, Јерко Иванковић Лијановић, Азра Хаџиахметовић, 
Мехмед Суљкановић, Славко Јовичић, Велимир Јукић, помоћник ресорног министра Душан Нешковић, 
Шефик Џаферовић, Бранко Докић, Милорад Живковић, Бериз Белкић, Селим Бешлагић,  Салко 
Соколовић, Сњежана Рајилић, Драго Калабић, Екрем Ајановић, Садик Ахметовић и Јозо Крижановић. 
 Послије дуге расправе предсједавајући је дао паузу и позвао чланове Проширеног колегијума на 
консултације. 
 Послије паузе предсједавајући је обавијестио Дом да је Проширени колегијум расправљао заједно 
са представником Савјета министара, односно ресорног министарства, па да су одлучили да се надлежној 
комисији Дома да могућност да заједно са помоћником ресорног министра поново размотри Предлог 
закона и да, евентуално,  у складу са чланом 118. став 3 (нови апсекти) предложи амандмане, након чега 
би Дом поново рапсрављао и одлучивао о амандманима на Предлог закона.  
 Овим је окончан рад о овој тачки дневног реда. 
 
Ад. – 13. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици 

   -  предлагач: Комисија за спољну трговину и царине (друго читање) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је надлежна комисија прихватила Предлог закона у 
предложеном тексту и да није било амандмана.  
 У расправи, Милорад Живковић је скренуо пажњу да о предлогу овог закона Управни одбор Управе за 
индиректно опорезивање није дао сагласност, да није добио позитивно мишљење ни ресорног министарства, нити 
има сагласност ентитетских министарстава, те да због тога он не може дати свој глас за овај законски предлог.  
 На приговор Мехмеда Суљкановића и Азре Хаџиахметовић – да за овај законски предлог није ни потребна 
сагласност Управе за индиректно опорезивање, Милорад Живковић је објаснио да овај закон нема подршку 
ресорног министарства, а да закон из  наредне тачке нема сагласност УИО. 
 У расправи су даље учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Момчило Новаковић, Бериз Белкић, Драго 
Калабић, Шемсудин Мехмедовић, Азра Хаџиахметовић, Сњежана Рајилић, Винко Зорић, Салко Соколовић, 
Момчило Новаковић, Бакир Изетбеговић,  Славко Јовичић, Селим Бешлагић. 
 Послије дуге расправе предсједавајући је подсјетио да је у расправи, као излаз из ове тачке, предложио 
закључак – да се задужи Савјет министара да у року од мјесец дана обавијести Дом у којој фази је поступак допуне 
Одлуке о прописима за спровођење Закона о царинској политици БиХ у сфери начина обезбјеђивања гаранције 
царинског дуга, а да се гласа против закона, али да није било расположења за доношење оваквог закључка.  Затим је 
Предлог закона дао на гласање. 
 Будући да је било нелогичности у гласању, предсједавајући је дао паузу од пет минута. 
 Послије паузе рекао је да су реаговали посланици Околић и Јовичић, да није регистровано њихово гласање, 
а да се у листингу види да нису регистровани ни неки други посланици, због чега је затражено понављање гласања. 
Затим је поново на гласање дао Предлог закона из ове тачке.  
 Закон је усвојен са 18 гласова ''за'' (Федерација 12, РС шест) 16 ''против'' и једним гласом ''уздржан''.   
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Ад. – 14. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама у Босни и Херцеговини 

   - предлагач: Комисија за спољну трговину и царине (друго читање) 
 

У уводним напоменама предсједавајући је рекао да је надлежна комисија усвојила Предлог закона 
са четири амандмана, а да у пленарној фази Винко Зорић брани такође четири амандмана. 

 Винко Зорић је образложио своје амандмане. 
 У расправи су учествовали: Сњежана Рајилић, Садик Бахтић,  Момчило Новаковић, Велимир Јукић, Саво 
Ерић, Шемсудин Мехмедовић, Нико Лозанчић,  Винко Зорић, Драго Калабић, Милорад Живковић,  Азра 
Хаџиахметовић, Јерко Иванковић Лијановић, Јозо Крижановић, Бајазит Јашаревић и Шефик Џаферовић. 
 Послије завршене расправе предсједавајући је на гласање дао предлог – да се сада прекине ова тачка 
дневног реда, да се рад настави на 15. тачки – Предлог закона о измјенама и допунама Закона о путним 
исправама – због присуства ресорног министра, те да се сједница настави сутра у 10 часова. 
 Са 25 гласова ''за'' (Федерација 16, РС девет) и седам ''против'', усвојен је овај предлог. 
 
 
Ад. – 15. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о путним исправама БиХ 
                 (прво читање) 
 

У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је Уставноправна комисија доставила Мишљење о 
уставном и правном основу овог законског предлога, као и да је надлежна комисија подржала принципе.  

 Није било расправе о Предлогу закона. 
 Са 34 гласа ''за'' (Федерација 21, РС 13) усвојен је Предлог закона из ове тачке у првом читању. 
 
 Први дан сједнице завршен је у 19.45 часова. Наставак је одређен за сутрадан у 10 часова. 
 
 Сједница је настављена 13. децембра 2007. године, са почетком у 10.15 часова. Присуствовало је 38 
посланика. 

Оправдано су одсуствовали:  Халид Гењац, Адем Хускић, Денис Бећировић и Златко Лагумџија.  
Предсједавајући је на почетку замолио посланике да се уздрже од непотребних коментара и реплика како 

би били ефикаснији у раду, те да ће он као предсједавајући ограничити расправу о тачкама дневног реда како би 
завршили посао. 

Предсједавајући је подсјетио да јуче није окончана 14. тачка – Предлог закона о измјенама и допунама 
Закона о акцизама. Из расправе су проистекла два закључка – један посланика Винка Зорића и други посланика 
Бајазита Јашаревића. Рекао је да ће се о предложеним закључцима гласати након гласања о Предлогу закона, а ако 
предложени закон буде усвојен, неће бити потребно гласати о закључцима.  

У расправи су даље учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Винко Зорић, Хусеин Нанић, Велимир Јукић 
и Азра Хаџиахметовић. 

Послије расправе предсједавајући је на гласање дао амандмане Винка Зорића. 
Први амандман није усвојен. ''За'' су гласала четири, ''против'' 17, ''уздржано'' 14 посланика. 
''За'' други амандман гласало је 13 (Федерација 11, РС два), ''против'' 10, ''уздржано'' 12 посланика.  
Због недостатка ентитетске већине спроведено је усаглашавање у Колегијуму. Није постигнута сагласност 

па је спроведен други круг гласања. ''За'' амандман је гласало 13, ''против'' 11, ''уздржано'' 11 посланика. Из 
Федерације, ''против'' је гласало осам, из Републике Српске три посланика – што је мање од 2/3 из ентитета. 

Предсједавајући је констатовао да је овај амандман усвојен.  
Трећи амандман Винка Зорића није усвојен – ''за'' је гласало 11, ''против'' 12, ''уздржано'' 12 посланика.  
Четврти амандман такође није усвојен – ''за'' је гласало 16, ''против'' 13, ''уздржано'' 13 посланика. 
Предсједавајући је даље на гласање дао Предлог закона о измјенама и допунама Закона о акцизама.  
''За'' је гласало 18 (Федерација 15, РС три), ''против'' 14, ''уздржана'' три посланика. 
Одмах је спроведено усаглашавање у Колегијуму и није било сагласности. 
У другом кругу гласања ''за'' Предлог закона гласало је 20, ''против'' 15, без гласова ''уздржан''. Из Републике 

Српске ''против'' је гласало 11, што је више од 2/3 из ентитета. Према томе, Предлог закона није усвојен.  
С обзиром да није усвојен Предлог закона, предсједавајући је на гласање дао изнесене закључке.  
Са 25 гласова ''за'' (Федерација 13, РС 12), четири ''против'' и шест гласова ''уздржан'' усвојен је закључак 

који је предложио Винко Зорић, а који гласи:   
„Формира се интерресорна радна група коју ће сачињавати два представника Савјета министара 

БиХ, један представник Управе за индиректно опорезивање и шест чланова Парламентарне скупштине 
БиХ – по три из сваког дома, са задатком да предложи измјене и допуне Закона о акцизама БиХ и упути их у 
парламентарану процедуру најдаље до 01.03. 2008. године.  
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Предлог закључка Бајазита Јашаревића није добио ентитетску већину  - ''за'' гласало 20 (Федерација 17, 

РС три), ''против'' девет, ''уздржано'' шест посланика. Предсједавајући је рекао да ће се усаглашавање обавити 
накнадно.  

Предлог закључка гласи: 
„Задужује се Савјет министара БиХ да у року од 60 дана изради и достави Предлог закона о Фискалном 

вијећу с циљем стварања претпоставки за укидање надлежности Управног одбора Управе за иандиректно 
опорезивање и, што је важније, успостављања институције која ће стварати претпоставке за креирање економске 
политике, фискалне политике и реалније планирање буџета и реалније расподјеле прихода између свих нивоа 
власти.“ 
 
Ад. – 16. Предлог закона о забрани негирања, минимизирања, оправдавања или одобравања 
               холокауста, злочина геноцида и злочина против човјечности – предлагач: посланик  
               Екрем Ајановић, са  Мишљењем Заједничке комисије за људска права, права 
               дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је негативно мишљење надлежне комисије 
о Предлогу закона из ове тачке и да се расправља и одлучује о Извјештају, у складу са Пословником. 
 Екрем Ајановић је у својству предлагача образложио Предлог закона. 
 У расправи су учествовали: Садик Ахметовић, Славко Јовичић, Азра Хаџиахметовић, Бакир 
Изетебеговић, Екрем Ајановић, Милорад Живкоивић, Драго Калабић, Шефик Џаферовић, Ремзија Кадрић, 
Мартин Рагуж, Сефер Халиловић, Бранко Докић, Бериз Белкић и Момчило Новаковић. 
 Послије расправе обављено је гласање о Мишљењу Комисије. ''За'' је гласало 11, ''против'' 20, 
''уздржана'' три посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Мишљење Комисије није усвојено и да се Предлог враћа 
Комисији, а да ће се Комисији доставити транскрипт расправе, што ће јој послужити као смјернице.  
 
Ад. – 17. Предлог закона о полицијској структури у Босни и Херцеговини (предлагачи:  
                посланици Драго Калабић и Бранко Докић), са Мишљењем Заједничке комисије за  
                одбрану и безбједност 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да је и о овом предлогу закона негативно 
мишљење надлежне комисије и да се о Мишљењу расправља и одлучује. 
 Бранко Докић је кратко говорио у својству предлагача.  
 У расправи су учествовали: Винко Зорић, Шефик Џаферовић, Бранко Докић, Азра Хаџиахметовић, 
Бериз Белкић и  Селим Бешлагић. 
 Послије расправе Дом се изјаснио о Мишљењу Комисије. 
 ''За'' је гласало 20 (Федерација 18, РС два), ''против'' девет, ''уздржано'' пет посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да Мишљење није добило ентитетску већину и да слиједи 
усаглашавање у Колегијуму као комисији.  
 
Ад. – 18. Предлог Кодекса понашања за посланике и делегате – предлагач: Заједничка 
                комисија за људска права, права дјетета, младе, имиграцију, избјеглице, азил и 
                етику (прво читање) 
 
 Предсједавајући Живковић је дао уводне напомене о досадашњој процедури на припреми Кодекса.  
 У расправи су учествовали: Садик Ахметовић, Милорад Живковић, Милица Марковић,  Ремзија 
Кадрић, Јерко Иванковић Лијановић, Рифат Долић, Момчило Новаковић, Саво Ерић и Лазар Продановић. 
 Послије расправе,  са 33 гласа ''за'' (Федерација 20, РС 13), једним ''против'' и без гласова 
''уздржан'', усвојен је Предлог кодекса у првом читању. 
 
Ад. – 19. Предлог Одлуке о именовању чланова Савјета националних мањина Босне и 
                Херцеговини - предлагач: Заједничка комисија за људска права, права дјетета,  
                младе, имиграцију, избјеглице, азил и етику 

       
            Послије уводних напомена предсједавајућег кратко је дискутовао Сефер Халиловић.  
 Дом је, са 21 гласом ''за'' (Федерација 13, РС осам) и четири гласа ''уздржан'' усвојио Одлуку о 
именовању чланова Савјета националних мањина БиХ. У Савјет националних мањина именовани су:  

1. Халид Бицај (Албанац) 
2. Јованка Манзаловић Шалака (Чехиња) 
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3. Тихомир Кнежичек (Италијан) 
4. Јакоб Финци (Јевреј) 
5. Василија Ибрахимагић (Македонка) 
6. Неџад Јусић (Ром) 
7. Андрија Сваток (Украјинац) 
8. Ирена Миливојевић (Мађарица) 
9. Дарко Ковч (Пољак) 
10. Марија Грбић (Словенка) 

 
 
Ад. – 20. Предлог закључка о именовању чланова у Ад хок комисију за именовање три 
                омбудсмена у Институцију омбудсмена за људска права Босне и Херцеговине 
 
 Послије уводних напомена предсједавајућег у оквиру ове тачке дискутовао је Рифат Долић. 
 Са 20 гласова ''за'' (Федерација 12, РС осам), два ''против'' и пет гласова ''уздржан'' усвојен је 
Закључак из ове тачке. У Ад хок комисију именовани су: Нико Лозанчић, Азра Хаџиахметовић и Драго 
Калабић. 
 
Ад – 21. Именовање члана Управног одбора Јавног РТВ сервиса БиХ из бошњачког народа 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је надлежна комисија подржала ранг-листу 
кандидата коју је доставила Регулаторна агенција за комуникације и да су на ранг- листи: Ахмед Жилић, 
Зија Диздаревић, Мухамед Мујакић и Шаћир Филандра. 
 У расправи у оквиру ове тачке учествовали су: Драго Калабић,  Азра Хаџиахметовић, Милорад 
Живковић, Селим Бешлагић, Славко Јовичић, Мехмед Суљкановић и Бранко Докић. 
 Послије расправе обављено је гласање по редослиједу ранг-листе.  
 ''За'' првог кандидата гласала су 23 (Федерација 17, РС шест), ''против'' један, ''уздржано'' осам 
посланика. 
 Предсједавајући је констатовао да је за члана Управног одбора Јавног РТВ сервиса БиХ именован 
Ахмед Жилић.  
 
Ад. - 22. Годишњи извјештај за 2006. годину Институције омбудсмена за људска 
               права Босне и Херцеговине 
 
 Предсједавајући Живковић подсјетио је да је надлежна комисија прихватила Годишњи извјештај и 
Дому предложила на усвајање одређени закључак.  
 У расправи су учествовали: Рифат Долић, Хусеин Нанић, Азра Хаџиахметовић, Милорад 
Живковић, Бериз Белкић, Селим Бешлагић, Нико Лозанчић и  Сњежана Рајилић. 
 У име Институције омбудсмена говорио је Мариофил Љубић. 
 Послије расправе, са 26 гласова ''за'' и шест гласова ''уздржан'', усвојен је Годишњи извјештај за 
2006. годину Институције омбудсмена, са Мишљењем надлежне комисије и закључком који гласи: 

Даје се подршка Институцији омбудсмена за људска права БиХ да у 2007. години 
имплементира све предлоге које је препоручила у свом Годишњем извјештају за 2006. годину, са 
посебним акцентом на дужину судских поступака пред судовима у БиХ, спречавању кршења права 
из радног однос, заштити социјалних права итд.  
 Затим је предсједавајући на гласање дао закључак који је у расправи предложио Хусеин Нанић. 
 Са 27 гласова ''за'' и четири гласа ''уздржан'', усвојен је закључак сљедећег садржаја: 
 Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара БиХ да 
анализира примједбе, предлоге, препоруке и закључке изнесене у Годишњем извјештају 
Омбудсмена за људска права БиХ за 2006. годину и изради предлог мјера за њихово рјешавање. 
Предлог мјера ће бити достављен Парламентарној скупштини БиХ на разматрање у року од 60 
дана.  
 
Ад. – 23. Извјештаја о раду и пословању Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и 
                Херцеговине, са Извјештајем о раду Управног одбора 

 
Предсједавајући је изнио предлог Колегијума да се споји расправа о 23. и 24. тачки дневног реда и 

да се дискусија ограничи на три мунуте и на двије реплике. 



 13
У уводним напоменама предсједавајући је детаљно упознао Дом о процедури која је спроведена 

о Извјештају о раду и пословању Јавног РТВ сервиса, те подсјетио на извјештај надлежне комисије и 
закључке које предлаже.  

Поводом ове и 24. тачке вођена је дужа расправа у којој су учествовали: Саво Ерић, Милица 
Марковић, Садик Бахтић, Шемсудин Мехмедовић, Мартин Рагуж, Азра Хаџиахметовић, Бранко Докић, 
Јозо Крижановић, Славко Јовичић, Мехмед Суљкановић, Мирко Околић, Нико Лозанчић, Бакир 
Изетбеговић, Селим Бешлагић, Хаџи Јован Митровић, Шефик Џаферовић, Сефер Халиловић, Ремзија 
Кадрић, Велимир Јукић, Хусеин Нанић, Бериз Белкић и Милорад Живковић. У име Управног одбора 
Јавног РТВ сервиса говорио је Никола Деретић. 

У расправи је било предлога да се омогући обраћање Дому и директора Јавног РТВ сервиса 
Мехмеда Аговића, али је овај предлог оспорио један број посланика, уз образложење да директора Јавног 
сервиса поставља Управни одбор и њему је одговоран, а чланове Управног одбора именује Парламентарна 
скуштина.  

Због супротстављених ставова предсједавајући је дао на гласање предлог да се омогући обраћање 
и Мехмеду Аговићу.  

''За'' је гласало 15 (Федерација 13, РС два), ''против'' 12, ''уздржан'' један посланик.  
Како није било ентитетске већине, извршено је усаглашавање у Колегијуму и није постигнута 

сагласност.  
У другом кругу ''за'' је гласало 14, ''против'' 12 (из Републике Српске 11), ''уздржан''  један 

посланик. 
Предсједавајући је констатовао да није усвојен предлог да се и Мехмед Аговић обрати Дому. 
Предсједавајући је даље рекао да је у расправи изнесено више предлога закључака. Нагласио је да 

се ради о веома важном питању  о којем треба још расправљати и донијети праве закључке који ће помоћи 
санирању свеукупног стања у Јавном РТВ сервису. Зато је предложио да се Извјештај Јавног РТВ сервиса,  
Извјештај Комисије и сви предложени закључци прослиједе Комисији за саобраћај и комуникације, да све 
још једном размотри и заједно са предлагачима закључака и одговорним људима из Јавног РТВ сервиса 
предложе вријеме и начин расправе о овом важном питању. 

У вези са овим предлогом предсједавајућег дискутовали су: Хусеин Нанић и Мартин Рагуж, а онда 
је предсједавајући спровео гласање о предлогу. 

''За'' је гласало 26 (Федерација 14, РС 12), ''уздржан'' један посланик. 
Предсједавајући је констатовао да је усвојен изнесени предлог, па је тако закључио 23. и 24. тачку 

дневног реда. 
Овим је, у 20.30 часова, завршен први дио дводневног рада 18. сједнице. 
 
Наставак 18. сједнице одржан је 17. децембра 2007. године, са почетком у 11.05 часова. 
Присуствовало је 29 посланика. Одсуство су оправдали: Халид Гењац, Сеад Јамакосмановић, 

Хусеин Нанић, Салко Соколовић, Садик Бахтић, Адем Хускић, Златко Лагумџија, Јозо Крижановић, 
Денис Бећировић, Винко Зорић, Јерко Иванковић Лијановић, Мирко Околић и Бранко Докић.  
 Из Савјета министара сједници је присуствовао Фуад Касумовић. 
 Из међународних организација присуствовали су представници ОХР-а, ОЕБС-а  ЕУСР.  
 
Сједница је наставила рад на 25. тачки усвојеног дневног реда.  

 
Ад. – 25. Извјештаји Канцеларије за ревизију институција БиХ  о обављеној ревизији 
                у 2006. години сљедећих институција: 

          
а) Институције омбудсмена за људска права БиХ, 
б) Комисије за имовинске захтјеве расељених лица и избјеглица, 
ц)  Комисије за концесије БиХ, 
д)  Комисије за очување националних споменика БиХ, 
е)  Службе за послове са странцима , 
ф) Централне изборне комисије БиХ,  
г) Управе за индиректно опорезивање, 
х) Управе БиХ за заштиту здравља биља, 
и)  Канцеларије за разматрање жалби, 
ј)  Канцеларије за ветеринарство БиХ, 
к)  Канцеларије за законодавство БиХ, 
л)  Државне граничне службе БиХ-ДГС  
м) Извјештаја о извршењу Буџета институција БиХ  и међународних обавеза БиХ за 2006. 



 14
 

У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је данас на дневном реду преосталих 13 
извјештаја о ревизији институција и да је надлежна комисија доставила извјештаје са одређеним закључцима и 
препорукама. 

У расправи у оквиру ове тачке учествовали су: Рифат Долић, Шефик Џаферовић, Славко Јовичић, Селим 
Бешлагић, Велимир Јукић, Драго Калабић, Лазар Продановић, Азра Хаџиахметовић и Бајазит Јашаревић.  

Послије расправе Дом је једногласно - са 28 гласова ''за ''(Федерација 16, РС 12)  усвојио предлог 
предсједавајућег да се у пакету изјасни о свим извјештајима из ове тачке. 

Затим је, са 26 гласова ''за'' (Федерација 15, РС 11) и два гласа ''уздржан'' Дом усвојио све извјештаје 
Канцеларије за ревизију о ревизији институција из ове тачке, са извјештајима надлежне комисије и закључцима и 
препорукама. 
 
Ад. – 26. Збирни извјештај о ревизији финансијског пословања институција БиХ за 2006. годину,  
                 са предлогом закључака и препорука 

         
            У вези са Збирним извјештајем Велимир Јукић је говорио у име Комисије за финансије и буџет. 
 У расправи су учествовали Момчило Новаковић и Саво Ерић.. 
 Генерални ревизор Миленко Шего говорио је у име Канцеларије за ревизију.  
 Предсједавајући је позвао Дом да се изјесни о Збирном извјештају Комисије за финансије и буџет, 
са предлогом да се у закључку Комисије под тачком е) ријечи: „Комисија предлаже Представничком дому 
да покрене активности на измјенама Пословника“ замијене ријечима: „Комисија предлаже Колегијуму 
Дома да размотри могућности за покретање активности на измјенама Пословника...“ 
 Затим је предсједавајући на гласање дао Збирни извјештај Комисије, са овом измјеном у закључку 
под тачком е). 
  ''За''  су гласала 23 посланика (Федерација 14, РС девет), а два посланика су се уздржала од 
гласања.  
 Предсједавајући је констатовао да је усвојен Збирни извјештај Комисије за финансије и буџет о 
ревизији финансијског пословања институција БиХ за 2006. годину, са закључцима и препорукама.  
 
Ад. – 27.  Ивјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника 
                   БиХ операцијама подршке миру за период од  01. 03. 2007. до 31. 08. 2007. године 
 
 Предсједавајући је подсјетио на извјештај надлежне комисије о Извјештају из ове тачке и закључком који 
Комисија предлаже Дому на усвајање. 
 У расправи је учествовао Рифат Долић. 
 Са 23 гласа ''за'' (Федерација 12, РС 11), једним ''против'' и четири гласа ''уздржан'', усвојен је Извјештај о 
учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника БиХ у операцијама подршке миру за 
период од  01. 03. 2007. до 31. 08. 2007. године, са закључком који је предложила Комисија, а који гласи: 
 1. Констатовано је да је Извјештај поново достављен са знатним кашњењем, те се изражава 
незадовољство непоштовањем рокова извјештавања од надлежних институција, што у наредном периоду 
треба промијенити. 
 2. Захтијева се од надлежних министарстава и подносилаца извјештаја да у наредном 
периоду извјештаји садрже и релевантне информације у вези са свакодневним условима рада и 
живота припадника мировних мисија у иностранству. 
 
 
Ад. – 28. Информација о неовлашћеној производњи и стављању у промет опојних дрога у 
              Босни и Херцеговини у периоду 2005. и 2006. године, са тенденцијама за првих шест  
              мјесеци 2007. године 
             
 Предсједавајући Живковић подсјетио је на закључке које надлежна комисија предлаже  у 
Мишљењу о Информацији. 
 У расправи су учествовали: Азра Алајбеговић, Шефик Џаферовић, Сњежана Рајилић, Селим 
Бешлагић, Велимир Јукић, Момчило Новаковић, Рифат Долић, Бакир Изетбеговић и  Нико Лозанчић. 
 Послије расправе предсједавајући је констатовао да су у расправи изнесени предлози за 
модификацију закључака које је у Мишљењу предложила Комисија, као и допуна закључака, па је 
предложио да Дом Информацију прими к знању, а да се усвоји закључак којим ће се Заједничкој 
комисији за одбрану и безбједност вратити закључци које је предложила у Мишљењу и доставити 
транскрипт расправе, уз сугестију да се закључци модификују и допуне у складу са предлозима 
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изнесеним у расправи, па да Дому предложи закључке који ће се, можда, ставити на дневни ред 
наредне сједнице, ако Комисија заврши.  
 Са 25 гласова ''за'' (Федерација 15, РС 10) и једним гласом ''уздржан'', Информација је примљена к 
знању и усвојен је предлог који је изнио предсједавајући.  
 
Ад – 29. Информација Савјета министара БиХ о реализацији закључака са 59. и 73.  
               сједнице Дома претходног сазива поводом разматрања предлога закључака  
               Комисије за људска права, имиграцију, избјеглице и азил о резултатима   
               рјешавања представке Удружења децертификованих полицајаца Федерације БиХ и  
               Удружења децертификованих полицајаца Републике Српске (предлагач: посланик  
               Златко Лагумџија) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да је од ресорног министарства за ову тачку 
достављен одговарајући материјал у форми информације. 
 У  оквиру ове тачке дискутовали су: Мирјана Малић,  Азра Хаџиахметовић, Рифат Долић и Селим 
Бешлагић.  
 Послије расправе предсједавајући је предложио да Дом Информацију прими к знању, а да се 
задужи Колегијум Дома да упути питање према Савјету министра о томе шта се десило са Одлуком 
Савјета министара од 31. августа 2006. године о обезбјеђењу финансијских средстава у износу од 300 
хиљада КМ, о чему ће одговор бити  презентован посланицима. 
 Са 23 гласа ''за'' (Федерација 14, РС девет) и два гласа ''уздржана'',  усвојен је овај предлог 
предсједавајућег. 
 
Ад. – 30. Предлог закључака Заједничког колегијума оба дома поводом расправе на 7.  
                заједничкој сједници оба дома 
 
 У уводним  напоменама предсједавајући Живковић подсјетио је да је Заједнички колегијум оба 
дома, након тродневног рада 7. заједничке сједнице, припремио предлог закључака који су посланици 
добили, додавши да је Дом народа идентичан текст закључака већ усвојио на својој посљедњој сједници.  
 Није било расправе.   
 Са 21 гласом ''за'' (Федерација 12, РС девет), два ''против'' и три гласа ''уздржан'', усвојени су 
закључци који су усаглашени након расправе на 7. заједничкој сједници оба дома са само једном 
тачком дневног реда: Обраћање предсједавајућег Савјета министара БиХ у оставци поводом 
актауелне политичке ситуације. Закључци гласе:  

1. Парламентарна скупштина БиХ примила је к знању разлоге и поводе за подношење оставке 
предсједавајућег Савјета министара Николе Шпирића, те чињеницу да је оставку 
Предсједништво БиХ прихватило. 

2. Парламетнарна скупштина БиХ позива Предсједништво БиХ да максимално убрза 
консултације о саставу Савјета министаре, те о резултатима хитно обавијести 
Парламентарну скупштину. 

3. Задужују се колегијуми оба дома да направе усаглашене предлоге пословника својих домова 
и предложе их на усвајање домовима најдаље до краја овог мјесеца. 

4. Апелује се на лидере парламентарних странака да уложе највеће напоре како би договор из 
Мостара преточили у одговарајући документ најкасније до краја ове године, а који би 
задовољио захтјеве Европске комисије и довео до парафирања Споразума о стабилизацији и 
придруживању Босне и Херцеговине са Европском унијом.  

 
Ад. – 31.  Предлог закључака у вези са Информацијом о рационализацији ДКП мреже у БиХ 
                 (подносилац: Комисија за спољне послове Представничког дома) 
 
 Предсједавајући је подсјетио да је Дом на 16. сједници, након расправе, задужио Комисију за 
спољне послове да заједно са предлагачим закључака и представником Савјета министара сублимира 
закључке предложене у расправи и Дому предложи на усвајање закључке који су у надлежности Дома, те 
да је Комисија, поступајући по закључку Дома, доставила предлог закључака.  
 У расправи су учестовали: Мартин Рагуж, Азра Хаџиахметовић, Бериз Белкић и Селим Бешлагић.  
 Послије расправе предсједавајући је предложио да се закључци усвоје у тексту који је предложила 
Комисија, с тим да се рок у трећем закључку одреди за 01.02.2008. године.  
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 Са 20 гласова ''за'' (Федерација 12, РС осам) и четири гласа ''уздржан'',  поводом ове тачке 
дневног реда усвојени су сљедећи 
 

З А К Љ У Ч Ц И 
1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ изражава незадовољство према 

надлежним институцијама БиХ због недостављања информација о рационализацији ДКП 
мреже БиХ, донесених одлука, критеријумима за њихово доношење, ефектима донесених 
одлука те даљим корацима у овој области. 

2. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ тражи од Предсједништва БиХ да 
преиспита одлуке о гашењу Амбасаде у Аргентини и Конзулата у Бону. До завршетка 
процеса преиспитивања Министарство иностраних послова БиХ ће зауставити све започете 
активности. 

3. Представнички дом тражи да Министарство иностраних послова са Предсједништвом БиХ, 
до 01. фебруара 2008. године, припреми цјеловиту информацију о стању у ДКП мрежи БиХ и 
спровођењу спољне политике БиХ за расправу у Представничком дому Парламентарне 
скупштине БиХ.  

 
 
 
Ад.  – 32. Предлог закључка о формирању Привремене заједничке комисије за утврђивање  
                 девизне штедње грађана БиХ, положене на рачуне домицилних банака и филијала  
                 у Босни и Херцеговини 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио да се у Заједничку комисију именују по три 
члана из сваког дома, те да су из Дома народа  именовани: Душанка Мајкић, Божо Рајић и Хазим Ранчић. 
 Азра Хаџиахметовић предложила је корекцију у Предлогу закључка, тако да се умјесто ријечи: 
„укупне девизне штедње“ наведу ријечи: „старе девизне штедње“.  
 Са 22 гласа ''за'' (Федерација 13, РС девет) два ''против'' и два уздржана, Дом је усвојио Закључак о 
формирању Привремене заједничке комисије из ове тачке, а у Комисију су именовани Садик Бахтић, 
Велимир Јукић и Бранко Докић. 
 
Ад – 33. Предлог закључка у вези са распоређивањем оствареног акумулираног вишка 
               прихода, исказаног у Извјештају о извршењу Буџета институција БиХ (предлагач:  
               Комисија за финансије и буџет) 
 
 У уводним напоменама предсједавајући је подсјетио на предлог закључка Комисије за финансије и 
буџет. 
 У расправи су учествовали: Бакир Изетбеговић, Бајазит Јашаревић и  Славко Јовичић. 
 Послије расправе предсједавајући је дао на гласање предлог закључака Комисије. 
 Са 19 гласова ''за'' (Федерација 11, РС осам), три ''против'' и три гласа ''уздржан'') усвојени су 
закључци сљедећег садржаја: 
 1. Предлаже се Предсједништву БиХ и Савјету министара БиХ да остварени акумулирани 
вишак прихода, исказан уз Извјештај о извршењу Буџета БиХ за 2006. годину, приоритетно 
распореди за: 

- изградњу објеката за потребе институција БиХ с циљем смањења постојећих трошкова 
закупа,  

- потребе повратка избјеглих и расељених лица,  
- потребе опремања и успостављања савремених граничних прелаза, те потребе опремања 

Управе за индиректно опорезивање БиХ за борбу против свих врста прекограничног 
криминала, 

- имплементирање реформе у области плата у институцијама БиХ. 
 

2. Захтијева се од Савјета министара БиХ да, у што краћем року, сачини вишегодишњи 
план капиталних инвестиција, како би се у наредним годинама могло ефикасније располагати 
буџетским средствима.” 
 
Ад. – 34. Мишљење Комисије за финансије и буџет о материјалима Канцеларије за 
                разматрање жалби, са предлогом закључака 
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 Предсједавајући је подсјетио на закључке које Комисија предлаже у Мишљењу. 
 У расправи су учествовали: Велимир Јукић, Шемсудин Мехмедовић, Бајазит Јашаревић, Шефик 
Џаферовић, представник Канцеларије Амир Пилав,  Момчило Новаковић,  Сњежана Рајилић и Драго 
Калабић. 
 Послије расправе предсједавајући је констатовао да су у расправи изнесени закључци који су 
супротстављени закључцима Комисије. Прво је на гласање до Мишљење Комисије са закључцима. 
 Са 18 гласова ''за'' (Федерација 10, РС осам) четири ''против'' и пет гласова ''уздржан'', усвојено је 
Мишљење Комисије са закључцима садржаним у Мишљењу који гласе: 

1. Обавезује се предсједавајући Канцеларије за разматрање жалби да Правилник о 
унутрашњој организацији Канцеларије, за који је Савјет министара БиХ већ дао сагласност уз 
услов да се у њега уграде примједбе Министарства правде БиХ, у року од седам дана примијени, те 
га тако коригованог достави одмах Савјету министара БиХ и Министарству правде БиХ. 

   2. Задужује се Савјет министара БиХ да, у оквиру својих надлежности, предузме потребне 
мјере како би се максимално убрзао поступак именовања лица на два упражњена мјеста члана 
Канцеларије за разматрање жалби. 

 
 С обзиром да су закључци предложени у расправи супротстављени закључцима Комисије, 
предсједавајући је запитао предлагача да ли има сврхе гласати о закључцима. Шемсудин Мехмедовић је 
своје закључке повукао. 
 
Ад. – 35. Иницијатива посланика Дениса Бећировића од 6. септембра 2007. године у вези 
               са стадионом под Бијелим бријегом 
 
 Предсједавајући је подсјетио да је надлежна комисија разматрала иницијативу из ове тачке и да је 
доставила негативно мишљење – није прихватила Иницијативу. 
 У расправи је учествовао Селим Бешлагић. 
 Дом није прихватио Мишљење Комисије. ''За'' је гласало 13, ''против'' 14, ''уздржан'' један 
посланик.  
 Предсједавајући је констатовао да се Иницијатива враћа надлежној комисији на додатно 
разматрање. 
 
Ад. – 36. Давање сагласности за ратификацију: 

а)  Споразума о економској, трговинској и техничкој сарадњи између Босне и 
     Херцеговине и Владе Државе Катар, 
б)  Споразума између Савјета министара Босне и Херцеговине и Владе Румуније о 
     сарадњи у борби против тероризма и организованог криминала, 
ц)  Споразума о сарадњи у области образовања, културе и спорта између Савјета 
      министара БиХ и Владе Републике Италије,   
д)  Европске конвенције о држављанству и 
е)  Споразума између Владе Босне и Херцеговине и Владе Савезне Републике 

                       Њемачке о финансијској сарадњи у 1995. години. 
 

 Предсједавајући је подсјетио да су сви акти из ове тачке добили позитивно мишљење Комисије за спољне 
послове. 
 Није било расправе.  
 Гласање је извршено у пакету. 
 Дом је једногласно – са 28 гласова (Федерација 17, РС 11) дао сагласност за ратификацију аката из ове 
тачке. 
 
 Овим је, у 14.10 часова, реализован дневни ред 18. сједнице. 

 
Саставни дио Записника је транскрипт 18. сједнице. 
 

 
               СЕКРЕТАР                            ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ       
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                                ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
         Бранка Тодоровић                                                                  др Милорад Живковић 

 
           


